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Den 6. marts 2021 

 

 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 803 (MOF alm. del) stillet 8. februar 2021 efter ønske fra 

udvalget. 

 

Spørgsmål nr. 803 

”Vil ministeren kommentere materiale fra deputation fra Hjørring Vandselskab m.fl. om fjernelse af 

medicinrester fra sygehuses spildevand, jf. MOF alm. del - bilag 305 og herunder adressere de i 

materialet anførte spørgsmål til ministeren?” 

Svar 

Henvendelsen fra Hjørring Vandselskab og Suez/Krüger ser bort fra, at Miljøstyrelsen i april 2019 

udsendte en vejledende udtalelse om de gældende regler for kommunernes håndtering af 

hospitalsspildevand. Udtalelsen erstattede tidligere udtalelser, der fokuserede ensidigt på rensning ved 

kilden (dvs. hospitalet). Udtalelsen tager udgangspunkt i lovgivningens princip om, at reguleringen af 

udledninger skal ske på baggrund af en konkret vurdering (på enkeltstof-niveau) og af påvirkningen af 

det modtagende vandområde.  

 

Af udtalelsen fremgår derudover, at det er op til den enkelte kommune, på baggrund af en sådan 

vurdering, at vælge enten en central rensning på et renseanlæg eller en decentral løsning ved kilden. I 

vurderingen kan kommunen ud over miljøforhold medtage forhold omkring økonomi for etablering og 

drift af de forskellige renseløsninger. Jeg synes det er en fornuftig model, at lade det være en 

kommunal beslutning. Analyser på området viser, at det er meget case-bestemt om den bedste løsning 

er en central eller decentral løsning, og det vil derfor være ganske vanskeligt, at opstille meget 

konkrete statslige retningslinjer på området.  

 

Jeg er enig i, at der mangler en samlet strategi for miljøfarlige stoffer. Jeg har derfor igangsat 

udarbejdelsen af en sådan strategi. Ministeriet er ikke bekendt med de samlede investeringer i forhold 

til rensning af spildevand fra hospitaler. 
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